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وزیر کشور خبر داد

 اختصاص ۱۵۰ اتوبوس و ۲۰۰ ون جدید 
به شهرداری تهران

وزیر کشــور از اختصاص ۱۵۰ دســتگاه اتوبوس و ۲۰۰ دستگاه ون جدید 
به شهرداری تهران خبر داد.

احمد وحیدی در حاشــیه آیین واگذاری ۵۰۰ دســتگاه اتوبوس شــهری 
از ســوی وزارت کشــور به نــاوگان حمل ونقل عمومی شــهری در جمع 
خبرنــگاران گفــت: با توجــه به ضــرورت بهبود وضعیت حمــل و نقل 
عمومی شــهری و لزوم تزریق خودروهای نو تلاشی برای نوسازی آغاز 
شــد که در همین راســتا ســازمان شــهرداری ها و دهیاری های کشــور از 
ســوی وزارت کشــور با شــرکت های مختلف خودروســاز قراردادهایی را 
امضا کرد تا بتواند حدود ۱۰ هزار اتوبوس برای نوســازی در برنامه قرار 

دهد.
وی افــزود: از ســوی دیگــر نیــز طــی ایــن قراردادهــا مقــرر شــد تعــداد 
قابل توجهی ون نیز نوسازی شود. در همین راستا امروز که آیین تحویل 
۵۰۰ دســتگاه اتوبوس از شــرکت ایران خودرو دیزل برگزار شــده اســت 
قــرارداد ۲۵۰۰ دســتگاه اتوبوس بــه اضافه ۵۰۰۰ ون نیز بــرای تولید با 
این شرکت بسته شده است؛ البته با شرکت های دیگر نیز قراردادهایی 
بــرای تزریــق اتوبوس هــا و ون هــای تازه نفس بــه ناوگان حمــل و نقل 

عمومی بسته شده است.
تولیــد  موضــوع  قراردادهــا  ایــن  خــلال  در  داد:  ادامــه  کشــور  وزیــر 
اتوبوس هــای برقــی نیز مد نظر قــرار گرفته و قراردادهایــی برای تولید 
این نوع از اتوبوس ها بسته شده تا بتوانیم ناوگان اتوبوس های برقی را 
هم توســعه دهیم. وی تأکید کرد: به تناســب اینکه شــرکت ها تولیدات 
خود را به انتها برســانند و به سازمان شــهرداری ها و دهیاری ها تحویل 
دهند؛ این اتوبوس ها بین شهرداری های مختلف توزیع خواهد شد اما 
در ایــن مرحله از بیــن ۵۰۰ اتوبوس تحویل داده شــده ۱۵۰ اتوبوس به 
همراه ۲۰۰ ون به تهران تعلق دارد و به شــهرداری تهران تحویل داده 

خواهد شد و مابقی نیز میان سایر شهرها توزیع خواهد شد.
وزیــر کشــور دربــاره زمانبر بــودن تولیــد اتوبوس های جدید و نوســازی 
نــاوگان نیز گفــت: برابر قراردادهایی که با شــرکت های مختلف بســته 
شــده اگــر شــرکت ها در زمــان مشــخص به تعهــدات خود عمــل کنند 
این نوســازی خیلی به طول نمی انجامد و بر اســاس برنامه پیش بینی 
شــده ظرف مدت دو تا ســه ســال این خودروها تولید و نوسازی ناوگان 
محقــق خواهد شــد. رئیس شــورای امنیت کشــور در بخــش دیگری از 
صحبت های خود به تلاش دشــمن برای برهــم زدن امنیت و آرامش 
داخلی کشــور اشــاره کرد و ادامــه داد: راهبرد اصلی جریان دشــمن به 

حاشیه بردن ارزش های دینی و اسلامی است.

در شورای عالی آموزش و پرورش صورت گرفت

تصویب »نحوه ترمیم نمرات دروس نهایی 
فارغ التحصیلان دبیرستان«

شــورای عالی آمــوزش و پرورش با توجــه به تغییرات جدیــد برگزاری 
کنکــور سراســری و تأثیــر قطعــی ســوابق تحصیلــی در نمــره نهایــی 
داوطلبــان، پیرامــون ایجــاد ســابقه تحصیلــی، نحــوه ترمیــم و ارتقای 
نمــرات دروس نهایــی فارغ التحصیلان دوره متوســطه مصوبه ای را از 

سرگذراند.
اعضای شــورای عالی آموزش و پرورش در جلســه هزار و نوزدهم خود 
کــه در تاریــخ نهم آبــان ماه برگزار شــد مصوبه ای درباره ایجاد ســابقه 
تحصیلی، نحوه ترمیم و ارتقای نمرات دروس نهایی فارغ التحصیلان 
امضــای  بــه  منــوط  آن  شــدن  اجرایــی  کــه  داشــتند  متوســطه  دوره 
رئیس جمهور - رئیس شــورای عالی آموزش وپــرورش- و تهیه و ابلاغ 

شیوه نامه اجرایی از سوی وزیر آموزش وپرورش است.
دارندگان مدرک پایان تحصیلات دوره متوسطه نظری، فنی وحرفه ای 
و کاردانش از نظام های آموزشی کشور )دوره های شش ساله متوسطه، 
دوره چهارســاله متوســطه، دوره ســه ســاله نیم ســالی واحــدی، دوره 
پیش دانشگاهی نیم ســالی واحدی، دوره سه ساله سالی واحدی، دوره 
پیش دانشگاهی سالی واحدی، دوره دوم متوسطه نظام ۳-۳-۳-۳( 
بــرای ایجاد ســابقه تحصیلی، ترمیــم و ارتقای نمــرات دروس نهایی، 
می تواننــد در آزمــون نهایی دروس مــورد نظر خود، مطابــق با جدول 
مــواد امتحانــی دوره دوم متوســطه، یــک بــار به شــیوه داوطلــب آزاد 

شرکت کنند.
هزینه هــای مربــوط بــه برگــزاری امتحــان و صــدور گواهــی بــه عهــده 
داوطلب است و شیوه نامه اجرایی مصوبه حداکثر ظرف مدت یک ماه 
توســط وزارت آمــوزش و پرورش تهیــه و با امضای وزیــر، ابلاغ خواهد 

شد.
در تبصــره یــک ایــن مصوبــه آمده اســت: نمــره کل ســابقه تحصیلی 
)میانگیــن وزنــی نمــرات تــراز شــده امتحانــات نهایی( توســط وزارت 
آمــوزش و پرورش محاســبه و ضمن اطلاع رســانی بــه ذینفعان، برای 
پذیرش متقاضیان ورود به آموزش عالی در اختیار مراجع مربوط قرار 

گیرد.
همچنیــن بــر اســاس تبصــره دوم مصوبــه مذکــور، بــه متقاضیانی که 
قبــل از ابــلاغ این مصوبــه از فرصــت ترمیم اســتفاده کرده انــد، اجازه 
داده می شــود با مجوز کمیســیون خاص اســتان، یک بــار دیگر نمرات 

امتحانات نهایی دروس مورد نظر خود را ترمیم کنند.

جمعیت جهان از مرز ۸ میلیارد نفر گذشت 
بر اســاس برآورد رســمی صــورت گرفته از ســوی ســازمان ملل متحد، 
جمعیت جهان در روز سه شــنبه ۱۵ نوامبــر ۲۰۲۲ از مرز ۸ میلیارد نفر 

فراتر رفت.
به گزارش یورونیوز، کارشناســان ســازمان ملل متحد ضمن اعلام  این 
موضوع، آن را نشــان دهنده »نقطه عطف مهمی در توســعه انسانی« 
می داننــد که یــادآور »مســئولیت مشــترک جمعی بــرای محافظت از 
ســیاره زمیــن« همزمان بــا برپایی کنفرانــس آب و هوایــی »کوپ۲7« 

است.
سازمان ملل همچنین با یادآوری این نکته که جمعیت جهان در سال 
۱95۰ تنهــا دو و نیــم میلیــارد نفر بود، »این رشــد بی ســابقه« را نتیجه 
»افزایش تدریجی طول عمر به لطف پیشــرفت های به دست آمده در 

زمینه سلامت، تغذیه، بهداشت شخصی و پزشکی« می داند.
ایــن حــال کارشناســان معتقدنــد کــه رشــد جمعیــت همچنیــن  بــا 

چالش های بزرگی را برای کشورهای فقیر در جهان رقم می زند.
از ســوی دیگر، در حالی که زمین تا ســال ۱۸۰۰ کمتر از یک میلیارد نفر 
جمعیت داشت، تنها ۱۲ سال طول کشید تا جمعیت جهان از 7 به ۸ 

میلیارد نفر افزایش یابد.
در این گزارش همچنین به نشانه هایی دال بر کندی رشد جمعیت در 
حال حاضر اشــاره شده و آمده اســت که برای رسیدن جمعیت جهان 

به 9 میلیارد نفر، حدود ۱5 سال زمان نیاز خواهد بود.
ســازمان ملــل متحد ضمن اشــاره به رکــودی قابل پیش بینــی تا پایان 
قــرن جــاری از یک نقطــه اوج در دهــه ۲۰۸۰ خبر می دهــد که طی آن 

جمعیت جهان به ۱۰.4 میلیارد نفر خواهد رسید.

عدالت در سلامت، هدف طرح دارویار
وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی در صحن علنی مجلس به بیان روند اجرای طرح های دولت در حوزه سلامت و حل کمبودهای دارویی پرداخت 

بــه  حواشــی مربــوط  گــروه اجتماعــی/ 
بازار نابســامان دارو، شائبه های ضعف 
مدیریتــی در تأمیــن اقــلام مــورد نیــاز 
برابــری  چنــد  افزایــش  نیــز  و  دارویــی 
قیمــت دارو، پــای وزیــر بهداشــت را به 
صحــن علنی مجلس شــورای اســلامی 
باز کرد. وزارت بهداشت به عنوان ارگان 
اصلی تأمین اقلام دارویی بارها نســبت 
به چرایی کمبود آنتی بیوتیک ها واکنش 
نشــان داده تا جایی که در طول دو هفته 
گذشــته 4 مدیر مربوطه در سازمان غذا 
و دارو را برکنــار کــرده اســت. از طرفــی 
پیرو دســتور رئیس جمهور برای برخورد 
بــا متخلفــان و ســاماندهی فــوری بــازار 
دارویــی، اقداماتــی ازجملــه برخــورد با 
دو شرکت داروســازی را که تأمین کننده 
داروهای آنتی بیوتیک بودند در دســتور 
فــوری  اســتراتژی  امــا  داد  قــرار  کارش 
وزارت بهداشــت برای رفــع کمبودهای 
آنتی بیوتیــک  تــن   5۰ واردات  دارویــی 
بــود، البته همان طور که وزیر بهداشــت 
اعلام کــرده ایــن واردات مقطعی بوده 
و اولویــت دولت حمایت از تولید داخل 
است. در این میان اما صنایع داروسازی 
نیــز مشــکلات عدیــده ای را بــرای تولید 
دارو مطــرح می کردنــد، از جملــه اینکه 
اصــلاح  و  دارویــاری  طــرح  اجــرای  بــا 
افزایــش  و  دارو  ارزی  سیاســت های 
بــه  نیــاز  داروهــا،  اولیــه  مــاده  جهانــی 
نقدینگی زیادی برای واردات مواد اولیه 
دارو دارند. در این میان اما اتفاق مهمی 
که افتاد این بود که عده ای قیمت گذاری 
دارو را بهانــه کــرده و بــا ایــن توجیــه که 
دخــل و خــرج شــرکت های دارویــی بــا 
هــم نمی ســازد، خطــوط تولیدشــان را 
کاهش دادند. در چنین شرایطی دولت 
برای برداشــتن موانع موجود بر ســر راه 
صنایــع داروســازی کشــور و حمایــت از 
تولید داخلی دارو علاوه بر بسیج وزارت 
بهداشــت همچنیــن بانک هــا و گمرک 
کشــور را نیــز پــای کار آورد، به طوری کــه 
تسهیلات بانکی برای شرکت های تولید 
دارو بــه ۱5 هزار میلیــارد تومان افزایش 
یافت و از ســوی دیگر نرخ ارزش افزوده 
واردات مــواد اولیــه دارویــی از 9 بــه یک 
درصد رســید و با دســتور وزیر بهداشت 
به کارخانجات تولید دارو، خطوط تولید 
دارو فعالیت شان را به صورت سه شیفته 
از ســر گرفتند. در چنین شــرایطی هفته 
پیــش هیــأت رئیســه مجلــس شــورای 
وزیــر  از  نماینــدگان  ســؤالات  اســلامی 

بهداشــت در مــورد گرانــی دارو را اعلام 
از  جمعــی  ملــی  ســؤال  کــرد.  وصــول 
بهداشــت،  وزیــر  از  بهارستان نشــین ها 
درمــان و آموزش پزشــکی در خصوص 
علت تعدیــل کادر بیمارســتانی و عدم 
تمدید طرح پرستاران و همچنین کمبود 
داروی بیمــاران خاص و عدم نظارت بر 
افزایش شــدید قیمت دارو بود. جلســه 
علنی مجلس شورای اسلامی، سه شنبه 
محمدباقــر  ریاســت  بــه  آبان مــاه،   ۲۴
قالیباف برگــزار و بهرام عین اللهی وزیر 
بهداشــت، درمــان و آمــوزش پزشــکی 
برای پاســخگویی به سؤالات نمایندگان 
در مجلــس حاضر شــد. وزیر بهداشــت 
در صحن علنی مجلس شورای اسلامی 
گزارشــی از علــل کمبــود دارو ارائــه داد. 
همچنیــن در ادامه جلســه علنی دیروز 
مجلس شورای اسلامی، بررسی گزارش 
کمیسیون بهداشت و درمان مجلس در 
خصــوص نحوه مدیریت زنجیره تأمین 
و توزیع دارو و علــل کمبودهای اخیر در 
کشور و همچنین گزارشی از نحوه اجرای 
طرح دارویار در دســتور کار صحن علنی 

مجلس قرار گرفت.
ë  اختیــار  ،۱۴۰۱ بودجــه  در  نماینــدگان 

وزارت  بــه  را  دارویــار  طــرح  اجــرای 
بهداشت دادند

وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 
نــگاه  اجــرای طــرح دارویــار  گفــت: در 
عدالت محــور و مبــارزه با رانت و فســاد 
و ویژه خــواری هــدف وزارت بهداشــت 
اســت. دکتر بهرام عین اللهــی در ادامه 
تصریح کرد: نمایندگان در بودجه ۱۴۰۱، 
اختیــار اجرای طرح دارویــار را به وزارت 
بهداشــت دادند. بر این اســاس، وزارت 
تأمیــن  در  ارزی  اصلاحــات  بهداشــت 
دارو و تجهیزات پزشــکی انجــام داد که 
از اجرای آن ۴ مــاه می گذرد و هم اکنون 
در مرحلــه  گــذار از وضعیــت موجود به 
وضعیــت انقلابی هســتیم و هــدف نیز 
ایــن بود که وابســتگی بــه ارز ترجیحی و 
رانت ناشــی از تفاوت نــرخ ارز ترجیحی 

برگردد.
اینکــه مشــکل،  بیــان  بــا  ادامــه  وی در 
و  بی حســاب  ترجیحــی  ارز  تخصیــص 
کتاب به تولیدکننــدگان دارو بود، عنوان 
کرد: گاهــی اوقات پیش  فاکتورها واقعی 
نبودنــد و برخی تولیدکننــدگان بیش از 
حد نیاز ارز ترجیحی دریافت می کردند. 
و  شــکوفایی  دیگــر،  هــدف  همچنیــن 
خــروج از انحصارطلبی بود و باید یارانه 

در نهایــت مســتقیماً بــه مصرف کننده 
نهایی می رسید که این موضوع در طرح 

دارویار دیده شد.
بــه  اشــاره  بــا  همچنیــن  عین اللهــی 
اجــرای  بــا  دارو  قاچــاق  از  جلوگیــری 
طــرح دارویــار، یــادآور شــد: عــلاوه بــر 
مصرف کننــدگان داخلــی ۴۰۰ میلیــون 
نفر از کشــورهای همســایه نیــز از داروها 
به صورت قاچاق استفاده می کردند که 

جلوی آن گرفته شد.
ایــن عضــو کابینــه دولــت ســیزدهم در 
ادامــه با بیان اینکه طــرح دارویار باعث 
اجــرای 9۸ درصدی نســخه الکترونیک 
نســخه  طریــق  از  کــرد:  اظهــار  شــد، 
الکترونیک، یارانه جدیدی تحت عنوان 
یارانــه ســلامت بــرای بیمــاران در نظــر 
گرفته شــد که اختلاف ارز ترجیحی و ارز 

نیمایی به خود بیمار تعلق می گرفت.
وی در ادامــه با بیان اینکــه طرح دارویار 
نتیجــه همــکاری میان همه دســتگاه ها 
دارو  تأمیــن  و  تولیــد  گفــت:  بــود، 
فراینــد بین دســتگاهی بــوده و اگر همه 
ســازمان ها هماهنــگ باشــند موفقیت 
حاصــل می شــود؛ وزارت بهداشــت در 
این خصــوص سیاســتگذار، برنامه ریز و 

بهره بردار است.
عین اللهــی بــا اشــاره بــه ایجاد قــرارگاه 
وزارت  ســوی  از  دارویــی  ویــژه  تدابیــر 
بهداشــت، افزود: مــا از ســازمان برنامه 
بیمه گــران  مرکــزی،  بانــک  بودجــه،  و 
و نهادهــای نظارتــی دعــوت کردیــم و 
مشــارکتی ایجاد شــد، همچنین مســأله 
مهــم دیگر تخصیــص کامــل و بهنگام 

اعتبــارات در بودجــه ۱۴۰۱ به میزان 7۳ 
همــت و ۵ همت برای بیمــاران خاص 
و ۶ همــت بــرای پوشــش کامــل بیمــه 
همگانــی بــود که ایــن بیمــه همگانی از 

موفقیت های ما محسوب می شود.
عضــو کابینه دولــت ســیزدهم در ادامه 
بــا اشــاره به اقدامــات وزارت بهداشــت 
کــرد:  عنــوان  کمبودهــا،  جبــران  بــرای 
مــاه   7 در  شــده  تولیــد  آنتی بیوتیــک 
گذشــته به اندازه ۱۲ ماه پیش از آن بود، 
همچنین علــت دیگر کاهــش داروهای 
از  آنفلوانــزا، عــدم توانایــی تأمیــن آن 
کشــورهای دوســت بود، چرا که آنها نیز 
به علت شیوع شــدید این بیماری برای 
خودشــان نیــز بــا دشــواری تأمیــن دارو 
روبه رو بودند لذا به شرکت های مربوطه 
در داخل هشدار داده شد تا ۳ برابر سال 

گذشته کار کنند.
وی در ادامه با بیان اینکه ما به بازخوانی 
و  تولیدکننــدگان  تولیــدی  برنامه هــای 
موجــودی انبارهــا پرداختیــم و نظــارت 
کردیــم، گفــت: دو شــرکت تولیــد دارو، 
تولیدات خــود را کاهــش داده بودند که 
مراجــع نظارتــی در حــال بررســی ایــن 
موضــوع هســتند، امــا اکثر شــرکت های 
تولیدکننده دارو کوشــش زیــادی در این 

حوزه داشته اند.
عین اللهی با اشــاره به تلاش وزارتخانه 
بــرای اجــرای قانــون کاهش مالیــات بر 
ارزش افــزوده از 9 به یک درصد، افزود: 
در قانــون بودجــه ایــن رقــم 9 درصــد 
مشخص شده بود که در گمرک به علت 
ســنگینی میزان مالیات کالاهای مرتبط 

با دارو ترخیص نمی شد.
وی در ادامــه بــا اشــاره بــه اختــلاف 7 
برابــری ارز ترجیحــی و ارز نیمایــی کــه 
باعث افزایش نقدینگی شده بود، عنوان 
کــرد: در این خصوص تســهیلات بانکی 
دادیــم و ســقف آن را از ۲۰ به ۴۰ درصد 
افزایــش دادیــم که مشــکلات نقدینگی 
حل شــود، همچنیــن تفاهمنامــه ارزی 
میان وزارت بهداشــت، ســازمان برنامه 
و بودجــه، بانــک مرکزی و ســایر نهادها 
برقرار شــد که از این طریق ۵۰۰ میلیون 
دلار تاکنــون دریافت کرده ایم و در نیمه 
دوم سال نیز باید ۵۰۰ میلیون دلار دیگر 

دریافت کنیم.
وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 
تخصیــص ۱۵  بــه  اشــاره  بــا  ادامــه  در 
همت بــه افزایش تولیــد داخلی عنوان 
کــرد: تــا پیــش از اجــرای طــرح دارویار، 
مطالبــات داروخانه ها روی زمین مانده 
بود کــه در حــال حاضر در حــال جبران 
اســت، همچنین نشست های متعددی 
هلدینگ هــای  مدیره هــای  هیــأت  بــا 
مســتمری  جلســات  و  داشــته ایم  دارو 
بــا شــرکت های واردکننــده دارو داریــم، 
ضمن اینکه بررســی میدانــی به منظور 
اخیــر  ماهــه  چنــد  عملکــرد  دریافــت 
ماهــه  طــی 7  کــه  داریــم  داروخانه هــا 
ابتدایــی ســال حداقــل یــک بــار از همه 
داروخانه هــای کشــور بازدیــد بــه عمــل 

آمده تا تخلف صورت نگیرد.
عضــو کابینه دولــت ســیزدهم در ادامه 
تصریــح کــرد: در صورتــی کــه تولیدات 
نکنــد،  برطــرف  را  نیــاز کشــور  داخلــی 

مجبــور بــه واردات هســتیم که تــا هفته 
پیــش ۵۰ تــن دارو و ۶ میلیــون دوز نیــز 
در هفتــه جــاری به کشــور وارد می شــود 
تا مشکلات تأمین ســرم و آنتی بیوتیک 

برطرف شود.
ë  بــه ارزی  سیاســت های  اصــلاح   

فرماندهی واحد نیاز دارد
همچنین روز گذشــته گزارش کمیسیون 
مدیریــت  نحــوه  مــورد  در  بهداشــت 
علــل  و  دارو  توزیــع  و  تأمیــن  زنجیــره 
در  کشــور  دارویــی  اخیــر  کمبودهــای 
از  بخشــی  در  شــد.  قرائــت  مجلــس 
ایــن گــزارش آمــده اســت: »آنچــه این 
روزهــا شــاهد آن هســتیم خــارج شــدن 
محســوس و آشــکار در زنجیــره تأمیــن 
و توزیــع دارو در بخــش تأمیــن نیــاز از 
مــدار تنظیم گــری می باشــد کــه نتیجه 
آن رخــداد کمبود هــای قابــل توجــه در 
اقلام مختلف دارویی اســت. بخشــی از 
نارسایی در اجرای طرح دارویار به عدم 
هماهنگی میان دســتگاهی بر می گردد؛ 
اصلاح طرح سیاســت ارزی با تولی گری 
بــه  وزارت بهداشــت مقــدور نیســت و 
فرماندهی واحد برای انجام هماهنگی 
فرابخشــی نیاز دارد تا از هر ناهماهنگی 

جلوگیری شود.«
ë  و دولــت  بــرای  ســلامت  موضــوع 

مجلس مهم و حساس است
محمدباقــر قالیبــاف، رئیــس مجلــس 
شــورای اســلامی نیــز پــس از اســتماع 
ســخنان نماینــدگان مــردم با اشــاره به 
روند بررسی گزارش کمیسیون بهداشت 
در مورد کمبود دارو در کشــور خطاب به 
وزیر بهداشــت گفت: موضوع ســلامت 
برای دولــت و مجلس مهم و حســاس 
اســت، ما شما را مسئول هماهنگی رفع 

کمبود دارو در کشور می دانیم.
 قالیباف گفت: امــروز مهم ترین بحث، 
کمبود دارو اســت و در این حوزه گزارش 
کمیســیون و بررســی های انجــام شــده 
در  مشــکلاتی  کــه  اســت  آن  از  حاکــی 

هماهنگی بین دستگاه ها وجود دارد.
قالیبــاف افــزود: موضوع ســلامت برای 
دولت و مجلس مهم و حســاس است، 
مــا شــما را بــه عنــوان وزیــر بهداشــت 
و  می دانیــم  هماهنگــی  ایــن  مســئول 
دولــت و مجلــس در خدمت شماســت 
که در اول زمســتان این اتفــاق نیفتد که 
حــدود 9۰ قلــم داروی کمیــاب داشــته 
باشــیم؛ در این بخش دقت کنید که این 

اتفاق در فصل زمستان تکرار نشود.
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شــهردار تهــران بــا تأکیــد بر اینکــه هیچ 
انحصــار و رانتــی برای ســاخت مســکن 
وجــود نــدارد، گفت: اگر حوزه ســاخت و 
ســاز به صورت شــفاف و عادلانه در نظر 
گرفته نشــود، تبدیــل به رانت می شــود؛ 
امــا در ایــن حوزه مــا خودمــان از بخش 
خصوصی درخواســت کرده ایم که ورود 

پیدا کند.
ســال  کــرد:  بیــان  زاکانــی  علیرضــا 
گذشــته قرارگاه مســکن راه اندازی شــد. 
هدف گذاری این بود، مشــکلات افرادی 
مشــکلاتی  بــا  مســکن  حــوزه  در  کــه  را 
روبه رو هستند، حل کنیم و اجازه ندهیم 

ســوداگری ها بــه زندگــی مــردم آســیب 
بزنــد. همچنیــن هدف گــذاری دیگر این 
اســت که اقتصاد کشــور در بعــد حرکت 
بــر مدار مســکن، رونــق ویــژه و جدیدی 

پیدا کند.
بــه  اشــاره  بــا  تهــران  شــهردار 
تفاهمنامه هــای متعــدد بــرای ســاخت 
بالغ بــر ۴۰۰ هزار واحد مســکن تا امروز، 
یادآور شــد: از تفاهم های صورت گرفته، 
حــدود ۲۵ هــزار واحد مســکن در بخش 
غیــر از شــهرداری و حــدود 9 هــزار واحد 
هم توســط ســازمان نوسازی شــهرداری 
تهران آغاز شــده اســت. به فضــل الهی 

تــا دو مــاه آینده، ســاخت ۲۰ هــزار واحد 
مســکن دیگر توســط ســازمان نوســازی 

شهرداری تهران آغاز خواهد شد.
بــه گفتــه زاکانــی، ســازمان نوســازی 
شــهرداری تهــران از ۱۵ ســال گذشــته تا 
ســال ۱۴۰۰، حــدود ۵ هزار واحد مســکن 
ســاخته بــود، امــا در یــک بازه یک ســاله 
ســاخت 9 هزار واحد مســکن آغاز شــده 
اســت و از دو مــاه آینده ســاخت ۲۰ هزار 

واحد دیگر شروع می شود.
ایــن  خــود  ســخنان  ادامــه  در  وی 
اطمینان را به شــهروندان تهرانی داد که 
نهضت ســاخت مسکن به کمک دولت 

انقلابی و اراده رئیس جمهور، بار مسکن 
را از روی دوش مردم سبک خواهد کرد.

واحدهــای  قیمــت  دربــاره  زاکانــی 
مســکن توضیح داد: شــرایط به گونه ای 
تنظیم می شــود تا بتوانیــم قیمت تمام 
شــده منطقی داشــته باشــیم و در مسیر 
پیــش رو بــه کســانی  کــه می خواهنــد در 
حوزه ســاخت و ســاز مســکن ورود کنند، 
کمــک کنیــم. ایــن کمک هــا بــه صورت 
مشــوق های عمومــی )عمــوم مــردم( و 
خاص )برای انبوه سازان( اعلام می شود.

وی بــا تأکید بر اینکه هیــچ انحصار و 
رانتی برای ســاخت مســکن وجود ندارد 

و درِ ســاخت و ســاز بــرای ورود بخــش 
خصوصــی بــاز اســت، افــزود: اگــر حوزه 
ساخت و ساز به صورت شفاف و عادلانه 
در نظــر گرفتــه نشــود، تبدیــل بــه رانت 
می شــود اما در این حوزه مــا خودمان از 
بخــش خصوصــی درخواســت کرده ایم 
که ورود پیدا کند. برداشتن این بار توسط 
بخــش خصوصی و نهادهــای دیگر یک 
لطــف اســت. زاکانــی ادامــه داد: مــردم 
در مضیقه و فشــار هســتند و یکــی از این 
فشــارها بــه دلیل کمبود مســکن اســت 
و ایــن بــه دلیل آن اســت که در گذشــته 
نگاهــی در تهــران حاکم بــوده که علاقه 

داشته تهران را گران کند؛ ۳۱ هزار پروانه 
در ســال 9۱ بــه حــدود ۵ هــزار پروانه در 
ســال ۱۴۰۰ رســید کــه حاصــل ایــن نگاه 
نادرســت، دومینــوی وضعیت مســکن 

است که بلای جان مردم شده است.
شــهردار تهــران بــا اشــاره بــه کمبود 
یک میلیون واحد مســکن برای ساکنین 
معمــولًا  کــرد:  اضافــه   تهــران  شــهر 
دربــاره جمعیت پذیــری اســتان تهــران 
بــا شــهر اشــتباه گرفته می شــود، اســتان 
امــا  دارد  بالایــی  مهاجرپذیــری  تهــران 
مهاجرپذیری شــهر تهران ســال گذشته 

۳۴ هزار نفر بوده و بسیار پایین است. 

گــروه اجتماعــی/ مدیرعامــل ســازمان 
انتقال خون ایران از تأمین ۱۰۰ درصدی 
نیاز بیمــاران و بیمارســتان ها به خون و 
فرآورده هــای خونــی خبــر داد و معاون 
اجتماعــی ســازمان انتقــال خــون نیــز 
گفت: در حال حاضر ذخیره کشــوری ما 
با کل ذخایر ســال گذشته برابری کرده و 

حتی ۱۵ درصد هم بیشتر است.
دکتــر مصطفــی جمالی در نشســت 
خبــری ســازمان انتقــال خــون، گفــت: 
بخشی از کار اهدای خون، اهداکنندگان 
اســت کــه اگــر نباشــند، ســازمان انتقال 
لطــف  بــه  نــدارد.  وجــود  هــم  خونــی 
اهداکنندگان ذخایر مــا افزایش یافت و 
نیاز بیمارســتان هایمان به صــورت ۱۰۰ 

درصدی در حال تأمین است.
وی بیــان کــرد: ما باید بــرای افرادی 
اهــدای خــون داشــته  کــه می خواهنــد 
باشــد امکانات را فراهــم کنیم. حتی در 
روستاهایمان باید شرایط را فراهم کنیم. 
از طرفی بایــد کاری کنیم که هزینه های 
رســیدن خون بــه بیمارســتان ها کاهش 
یابد. در شــهرهای شهریار، رباط کریم و 
اسلامشهر نزدیک به ۴ تا ۵ میلیون نفر 

جمعیــت داریم، اما بیشــتر ایــن مراکز 
حتــی واحد اهدای خون هــم ندارند. ما 
اکنون دو اشــکال در اهدای خون داریم؛ 
یکــی اینکه اهدای خون بانــوان زیر پنج 
درصــد اســت و اســتقبال جوانــان هــم 
نســبت بــه اهــدای خــون کاهــش یافته 
اســت. ایــن موضوع ۱۰ تا ۱۵ ســال دیگر 
بــرای ســازمان انتقــال خــون خطرناک 
اســت. بنابرایــن فرهنگســازی مان باید 
بــه گونه ای باشــد که هم زنــان که نیمی 
از جمعیت کشــور را تشــکیل می دهند، 
اهــدای خــون بیشــتری انجــام دهنــد و 
هــم جوانــان تشــویق شــوند کــه اهدای 
خــون انجــام دهنــد. جمالــی بــا اشــاره 
بــه اهمیــت رســاندن خــون بموقــع در 
بیماران تصادفی ادامــه داد: اکنون قرار 
اســت ذخایر خون لازم پیش بینی شود 
و در نــاوگان هوایــی و زمینــی اورژانــس 
در یکســری گلوگاه ها خون وجود داشته 
باشــد تا در مواقع اورژانســی بتوان از آن 
اســتفاده کرد. این اقدام در کشور شروع 
شــده و امیدواریــم ظرف یکســال آینده 
تکمیل شــود.  وی درباره تأثیر آنفلوانزا 
بر انتقال خون، گفت: شیوع آنفلوانزا در 

حــوزه انتفال خون تأثیر زیادی داشــت. 
از یــک ســو پزشــکان و پرســنل مــا بــه 
آنفلوانزا مبتلا می شــوند و ظرفیت مان 
افت می کند از ســوی دیگر اهداکنندگان 
بــه ایــن بیمــاری مبتلا می شــوند کــه تا 
ســه روز بعد از رفــع علائــم نمی توانند 
اهدای خون کنند. اما بحرانی نداشتیم. 
همــان  و  کروناســت  مشــابه  آنفلوانــزا 
تدابیــر بهداشــتی کــه در کرونــا رعایــت 
می شــد، در زمان شیوع آنفلوانزا هم در 

مراکز اهدای خون رعایت می شود.
جمالــی دربــاره علت اصلــی پایین 
بــودن اهــدای خون زنــان گفت: علتش 
در کــم بودن مراجعه اســت. باید توجه 
کــرد که خــون زنــان ســالم تر از مــردان 
اســت. وی گفت: تقریباً هر سامانه سیار 
خون گیــری 9 تا ۱۰ میلیارد تومان هزینه 
دارد. اگــر ۲۰۰ ســامانه داشــته باشــیم، 
کل کشــور و حتــی روســتاها را می توانیم 

پوشش دهیم.
ســازمان  اجتماعــی  امــور  معــاون 
انتقال خون ایران نیز در این نشســت با 
اشــاره به اقدامات انجام شده در جهت 
تأمین نیــاز بیماران و مراکــز درمانی به 

خون و فرآورده های خونی، از وضعیت 
خــوب ذخایر خونی در کشــور خبر داد و 
گفت: در حال حاضر ذخیره کشــوری با 
کل ذخایر ســال گذشــته برابــری کرده و 

حتی ۱۵ درصد هم بیشتر است.
معاونــت  ایجــاد  از  بلوچــی  دکتــر 
اجتماعــی در ســازمان انتقــال خون در 
دوره جدیــد خبــر داد و گفــت: معاونت 
اجتماعــی ســازمان انتقال خــون دارای 
ســه اداره کل اســت کــه یکــی اداره  کل 
جذب اهداکنندگان اســت کــه در اولین 
گام تفاهمنامــه همــکاری بــا اورژانــس 
تأمیــن  جهــت  و  بیمارســتانی  پیــش 
 O خــون کامــل بــا محوریت گــروه خون
منفــی شــکل گرفــت کــه انجــام شــد تا 
بتــوان در زمان تروما و جراحات ناشــی 
اقــدام  ایــن  کــرد.  اقــدام  از تصادفــات 

عملیاتــی شــد و در برنامــه اربعین هم 
این اقدام در استان های مرزی عملیاتی 

شد.
معــاون اجتماعــی ســازمان انتقــال 
و  خــون  تولیــد  میــزان  دربــاره  خــون 
فرآورده هــای خونــی، گفــت: از ابتــدای 
تیرماه تــا انتهــای مهرماه ۱۴۰۱ نســبت 
بــه مــدت مشــابه در ســال قبــل، میزان 
را  فرآورده هــا  درخواســت  بــه  توزیــع 
بررســی کردیم و ۸.۵ درصد نســبت به 
سال قبل رشد داشــتیم. به عنوان مثال 
یکی از استان هایی که همیشه در تأمین 
فرآورده های خون آن مشــکل داشتیم، 
اســتان سیســتان و بلوچســتان بــود و در 
آن همیشــه دچار کمبودهایــی بودیم و 
انتقاداتــی بــود که میزان اهــدای خون و 
فرآورده هــای خون در اســتان  سیســتان 

و بلوچســتان پایین اســت. با فضایی که 
تعریــف کردیــم و تلاش کردیــم ذخایر 
از  کنیــم،  مدیریــت  کشــور  در  را  خــون 
تیرمــاه تــا مهرمــاه ۱۴۰۱ ذخایــر اســتان 
سیســتان و بلوچســتان در برخی مواقع 
بــه ۱۳ روز هــم رســیده اســت؛ بــه ایــن 
معنــا که اگــر یک مرکزی در این اســتان 
تعطیل شود، باز هم آن استان می تواند 
کل نیازهای اســتان را طی ۱۳ روز تأمین 
کنــد. این در حالی اســت که پیش از این 
وضعیــت خــون و فرآورده هــای خونی 
در استان سیستان و بلوچستان همیشه 
در وضعیــت بحرانــی و قرمــز بــود کــه 
خوشــبختانه اکنــون وضعیت مناســبی 
دارد. بلوچــی ادامه داد: میزان میانگین 
موجــودی نســبت بــه روز در کشــور نیــز 
افزایــش یافته اســت. با تمــام زحماتی 
که کشــیده شــده، باتوجه بــه نزدیکی به 
فصــل ســرما و آنفلوانــزا و... نیــاز داریم 
که مردم در پایگاه های ما جهت اهدای 
خــون حضــور یابنــد. وی تأکید کــرد: در 
حــال حاضــر ذخیــره کشــوری مــا با کل 
ذخایر ســال گذشته برابری کرده و حتی 

۱۵ درصد هم بیشتر است.

تأمین ۱۰۰ درصدی نیاز بیماران به فرآورده های خونی
ذخیره خون در کشور ۱5 درصد بیشتر از سال گذشته است

زاکانی: هیچ انحصار و رانتی برای ساخت مسکن وجود ندارد
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